
GLADSAXE KOMMUNE 
By- og Miljøforvaltningen 

 

Referat 
for 

Det Grønne Råd 
 

Torsdag 16.11.2023 kl. 17.00-19.30 
i Rådhuskælderen 

 
 

Medlemmer Medlemmer udpeget af Byrådet 
 

Trine Henriksen – MB 
Tom Vang Knudsen – MB 
– afbud 
Calle Greisholm – MB - 
afbud 
Christina Rittig Falkberg – MB 
Dorthe Wichmand Müller – MB 
Astrid Søborg – MB   
Jacqueline Siliam Kristensen – 
MB 

 
Boligselskabernes Sammenslutning 
Poul Schønbeck og Søren Nicolai Palmer 
Petersen - afbud 

 
Danmarks Naturfredningsforening 
Kurt Loftkjær (afbud) og Uffe Rørbech 
(afbud) 

 
Dansk Ornitologisk Forening 
Knud Flensted og Jens Mortensen 
- afbud 

 
Dansk Cyklist Forbund 
Jens Holm Madsen 

 
Friluftsrådet 
Anne Merete Palmgren - afbud 

 
Sammenslutningen af 
Grundejerforeningerne i Gladsaxe 
Nina Hanberg og Hans-Christian Gelf- 
Larsen 

 
Lokal Agenda 21 
Kim Christiansen og Kirsten Ilkjær 

Claus Wachmann - afbud 
 

Esben Frette Johnsen - afbud 
 
 

Tilforordnede 
 
Sofie Kamlarczyk og Theis Kragh, 
SDU 

 
Pia Vendelholt Christensen – 
BMF 
 
Niels V. Haar Sørensen - BMF 
 
Steen Himmer - BMF 

 
Ayla Nurkan Gretoft - BMF 

Gitte Normann - BMF 
 



Nr. 1 
 

Velkommen og godkendelse af referat fra 18.09.2023  
v/ Trine Henriksen 
 

   Godkendt. 
 

 
Nr. 2 
 
Status på projektet på Søborg Hovedgade  
v/Steen Himmer  
 
Steen gav en status på anlægsarbejdet på Søborg Hovedgade. 
 
Oplæg samt plantelister for Søborg Hovedgade vedlægges referatet. 
 

 

Nr. 3 
 

Status på miljøundersøgelser af Bagsværd Sø  
v/ Sofie Kamlarczyk, ph.d studerende og Theis Kragh, lektor, begge fra SDU 
 
Undersøgelserne på Bagsværd Sø er godt i gang og har til formål at 
kvalificere hvilken/hvilke parametre, der er med til at holde søen i en uklar 
tilstand, og dermed hvor det giver mest effekt, at påvirke søen i en positiv 
retning.  
 
Oplæg vedlægges referatet. 
 
 

Nr. 4 
 

Hjemtagning af affald   
v/Pia Vendelholt Christensen 
 
Byrådet har besluttet at affaldsindsamlingen skal hjemtages fra 01.10.2024. 
Pia gav en status for arbejdet. 
 
Oplæg vedlægges referatet. 
 
 



Nr. 5 
 

Orientering om arbejdet med grøn omstilling   
v/Niels V. Haar Sørensen, Stabs- og Projektchef 
 

   Niels gav en status for arbejdet med grøn omstilling. 
   Puljen til grøn omstilling diskuteres på næste møde. 
 
   Oplæg vedlægges referatet. 
 
    
 
   Nr. 6 
 

Opfølgning vedr. antal møder i rådet fra 2024  
v/Trine Henriksen 
 
På sidste møde kommenterede Det Grønne Råd på anbefalingen fra 
Økonomiudvalget om at reducere antallet af møder fra fire til to årlige 
møder. 
Klima- og Miljøudvalget behandlede herefter sagen på sit møde 30. 
oktober, hvor der blev stillet forskellige forslag. 
Der var flertal for forslaget om, at der afholdes to årlige møder med 
deltagelse af byrådsmedlemmer, og to møder årligt, hvor organisationerne 
mødes med forvaltningen.  
Rådet havde mulighed for at kommentere kort på de konkrete forslag inden 
den endelige behandling i Byrådet 22. november. 
 
Der var enighed blandt organisationerne i Rådet om at en model med to 
møder med politikere og to møder uden politikere, var fornuftig. Der var en  
anbefaling om, at formanden deltager i alle møder. 
 

   Sagen blev endelig afgjort på byrådsmødet 22. november, hvor det blev 
vedtaget, at der holdes to årlige møder, hvor byrådsmedlemmer deltager, 
og to årlige møder, hvor byrådsmedlemmer ikke deltager og derfor kun er 
med deltagelse af organisationerne og forvaltningen. Derfor skal der 
vælges en næstformand blandt Rådets medlemmer, til at lede de to årlige 
møder uden byrådsmedlemmer. 
 
 
 
 
 
 
 
 



Nr. 7 
 

Meddelelser og eventuelt  
v/ Trine Henriksen 
 

 I budgetforhandlingen blev der sat penge af til fold i Radiomarken.  
 

 Plejeplan for Bagsværd Fortet er godkendt i Trafik- og Teknikudvalget. 
 

 Plejeplan for Bagsværd Søpark er startet op. 
 

 Beskæring af bukkeblad i Højgård Sø starter slut november/start december. 
 

Power point vedlægges referatet. 
 

Knud Flensted orienterede om udsendelse af mail vedr. Mursejlere til hele rådet.  
 
Kim orienterede om, at til februar går Jesper B. Larsen, grøn guide på pension. Der er 
lavet aftale mellem Gladsaxe Kommune og Lokal Agenda 21, at der ansættes en ny 
guide, som betales af Gladsaxe Kommune, og Lokal Agenda er arbejdsgiver. 
 
 
 
 

 
 

 


